
 



 

 

 

  

  

  كتاب النشاط  13) صفحة  اعلان لمنتجأنشاء الوحدة الأولى ( 

Write an advertisement for a product. 
The Ultimate Speedy Bike – Ride in Style! 

Do you need a strong and stylish bike? This one is perfect! It has a light, strong 

frame for smooth rides and a comfortable seat for long distances. The brakes are 

strong for safety, and the seat and handlebars are adjustable for all heights. You 

can ride it on roads, sand, or hills, and it is water-resistant for all weather. It 

comes in different colors and is easy to assemble.  

 Price: Only 150,000 IQD!                                                                                               

Get yours today and start riding! 

ومقعد    هل تحتاج إلى دراجة قوية وأنيقة؟ هذه مثالية لك! تتميز بإطار خفيف وقوي لقيادة سلسة،
الفرامل قوية لضمان السلامة، والمقعد والمقود قابلان للتعديل ليناسب جميع  . مريح للرحلات الطويلة

الأطوال. يمكنك قيادا على الطرق، الرمال، أو التلال، وهي مقاومة للماء لجميع الأحوال الجوية. 
  . متوفرة بألوان مختلفة وسهلة التركيب

 ! دينار عراقي   150.000السعر: فقط  
 !احصل عليها اليوم واستمتع بأفضل تجربة قيادة

  

  

  

  

  

  

  

  



 

 

 

  

  

  كتاب النشاط 35) صفحة  دعوةأنشاء الوحدة الثانية ( 

Write an email inviting a friend to a party or an event 

Invitation  

Dear Ali, 

My brother’s wedding party is next Thursday, March 20th. It will be at Babylon 
Hotel. I have two tickets for you and your brother, Zaid. You should come 
because it will be an amazing night! The party starts at 7 o’clock, so please be 
on time. I’m really looking forward to seeing you there. 

See you soon,                                                                                                                     
Ayman 

 عزيزي علي،  

، في فندق بابل. لدي تذكرتان لك ولأخيك زيد. يجب  اذار   20حفل زفاف أخي سيكون يوم الخميس القادم،  
أن تأتي لأن الحفل سيكون رائعًا! سيبدأ الحفل في الساعة السابعة، لذا يرجى الحضور في الوقت المحدد. أنا  

 .متحمس جدًا لرؤيتك هناك 

 اراك قريبا 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  



 

 

 

  

  

  كتاب النشاط 37) صفحة  ملف معلومات عن فلمة ( نيأنشاء الوحدة الثا

Complete a fact file about your favourite film 

My favourite film 

Fact file  

Frozen Title 
  العنوان

2013  
Released  

الإصدار تاريخ  

Animation, Adventure, Fantasy Genre 
  النوع

Chris Buck, Jennifer Lee Director 
 المخرج 

Jennifer Lee Scriptwriter  
السيناريو  كاتب  

Kristen Bell, Idina Menzel, Josh Gad, Jonathan Groff  Stars 
 الابطال 

Elsa, Anna, Kristoff, Olaf, Hans, Sven Main characters 
الرئيسية  الشخصيات  

Elsa, the Queen of Arendelle, has magical ice powers but 
struggles to control them. After accidentally freezing the 
kingdom, she runs away. Her sister Anna, along with 
Kristoff, Olaf, and Sven, sets out on a journey to bring Elsa 
back and save their home. 
إلسا، ملكة آريندل، لديها قوى سحرية تتحكم في الجليد، لكنها لا تستطيع السيطرة عليها. بعد أن تجمد 
المملكة عن طريق الخطأ، رب بعيدًا. تنطلق شقيقتها آنا مع كريستوف وأولاف وسفين في رحلة لإعادا 

  وإنقاذ المملكة

The story 
 القصة 

Frozen was inspired by the fairy tale The Snow Queen by 
Hans Christian Andersen. The song "Let It Go" became very 
popular and won an Oscar. 

 "Let It Go"للكاتب هانز كريستيان أندرسن. كما أن أغنية  ملكة الثلجمن قصة   فروزنتم استلهام 
    أصبحت شهيرة جدًا وفازت بجائزة الأوسكار

Interesting facts 
ممتعة  حقائق  

It teaches the importance of love, family, and self-
acceptance. I really enjoyed it!  

  والعائلة وتقبل الذات. لقد استمتعت به كثيرًايعلمنا أهمية الحب 

My opinion 
 رأيي 

  

  



 

 

 

  

  

  

  كتاب النشاط 55) صفحة  بريةالحياة الأنشاء الوحدة الثالثة ( 

Write about wildlife 

Wildlife 

The wildlife in the marshes of Iraq is natural and rich. People raise sheep and 
cattle. They grow rice, wheat, and barley. Many of them live in arched houses 
and use boats for transport. There are many birds, such as storks. Some people 
make a living by fishing, and you can find different types of fish in the marshes. 

الحياة البرية في أهوار العراق طبيعية وغنية. يربي الناس الأغنام والأبقار. يزرعون الأرز والقمح 
والشعير. يعيش الكثير منهم في بيوت مقوسة ويستخدمون القوارب للتنقل. هناك العديد من الطيور مثل 

من  .اللقلق أنواع مختلفة  العثور على  رزقهم، ويمكنك  لكسب  الناس على صيد الأسماك  بعض  يعتمد 
  . الأسماك في الأهوار

 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  



 

 

 

  

  

  كتاب النشاط 61) صفحة  اكتب عن نفسكأنشاء الوحدة الرابعة ( 

Write about your life 

My life 

My name is Zaid. I was born in Baghdad. I live with my parents and my two 
sisters. Before starting school, I was a very quiet boy. I used to watch TV and 
play video games all the time. 

In secondary school, I started training as a tennis player. I became the best player 
on the school team. After school, I will go to university. I would like to study 
English and become an English teacher. 

اسمي زيد. وُلِدتُ في بغداد. أعيش مع والديّ وأختيّ. قبل المدرسة، كنتُ ولدًا هادئًا جدًا. كنتُ أشاهد 
في المدرسة الثانوية، بدأتُ التدريب كلاعب تنس. أصبحتُ   . طوال الوقت وألعب العاب الفيديو  التلفاز  

أفضل لاعب في فريق المدرسة. بعد المدرسة، سأذهب إلى الجامعة. أود دراسة اللغة الإنجليزية لأصبح 
 معلمًا للغة الإنجليزية 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  



 

 

 

  

  

  كتاب النشاط 69) صفحة  برنامج تليفزيونيأنشاء الوحدة الخامسة ( 

Write about a TV programme 

TV programme 

I watched a great program on the National Geographic TV channel last night. It 
was very interesting and funny. It was about some elephants that were near a 
swimming pool and looked very thirsty. 

A cameraman and a reporter were filming when one of the elephants sprayed 
water into the air. Both the cameraman and the reporter got completely wet, and 
it was very funny! 

 

جدًا  كان ممتعًا  الماضية.  الليلة  التلفزيونية  ناشيونال جيوغرافيك  قناة  على  رائعًا  برنامجًا  شاهدتُ 
كان   .ومضحكًا. كان عن بعض الأفيال التي كانت بالقرب من حوض سباحة وكانت تبدو عطشى جدًا

المصور  تبلل  الهواء.  في  الماء  برش  الأفيال  أحد  قام  عندما  بالتصوير  يقومان  ومراسل  مصور  هناك 
  !والمراسل تمامًا، وكان ذلك مضحكًا جدًا 

  

 

  

  

  

  

  

  

  

  



 

 

 

  

  

  كتاب النشاط  99) صفحة  مهنة شخص معروفاكتب عن ة ( سادس الوحدة الأنشاء 

Write a paragraph about a career of a person. 
Career of a real person 

Hawar Mulla Mohammed is a professional Iraqi footballer. He was born in 
Duhok in 1981. Hawar was one of the best players on the Iraqi national team, 
which won the 2007 Asian Cup. 

Hawar played in the 2004 Athens Olympics. He performed very well and helped 
Iraq finish in fourth place. After that, he played for several football clubs in 
Cyprus, Iran, the UAE, and Qatar. 

Now, Hawar lives in Qatar with his family. He enjoys reading in his free time. 
He also takes piano lessons and likes shopping. 

 

كان هوار أحد أفضل لاعبي  .1981هوار ملا محمد لاعب كرة قدم عراقي محترف. وُلِد في دهوك عام  

قدم  .2004شارك هوار في أولمبياد أثينا    .2007المنتخب الوطني العراقي، الذي فاز بكأس آسيا عام  
بعد ذلك، لعب مع عدة أندية لكرة القدم في قبرص،  .أداءً رائعًا وساعد العراق في تحقيق المركز الرابع

الآن، يعيش هوار في قطر مع عائلته. يستمتع بالقراءة في وقت فراغه. كما أنه   .إيران، الإمارات، وقطر
  .يتلقى دروسًا في العزف على البيانو ويحب التسوق

  

  

  

  

  

  

  

  



 

 

 

  

  

  كتاب النشاط 117) صفحة اكتب عن بلد(ة بع أنشاء الوحدة السا

Write a paragraph about your country  

Iraq  

Iraq is a large country with a huge population of about 37 million people. 
Baghdad is the capital of Iraq. The country is located in Southwest Asia. Iraq is 
known for producing oil and making clothes. Farmers grow rice, wheat, and 
dates. Visitors to Iraq can explore museums, marshes, and holy places. 

 

بغداد هي عاصمة العراق. يقع العراق في .  مليون نسمة  37العراق بلد كبير ويبلغ عدد سكانه حوالي  
 . يزرع المزارعون الأرز والقمح والتمر . يشتهر العراق بإنتاج النفط وصناعة الملابس.  جنوب غرب آسيا 

  . يمكن للزوار استكشاف المتاحف والأهوار والأماكن المقدسة

 

 

 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  



 

 

 

  

  

  كتاب النشاط 123) صفحة  حدث بسيط حصل معكأنشاء الوحدة الثامنة ( 

Write about a simple event that happened to you 

One day, I was walking home when I saw a small cat stuck in a tree. It was 
meowing loudly and looked very scared. A boy tried to climb the tree, but it was 
too high. Then, an old man came with a ladder and helped the cat down. The cat 
ran to its owner, a little girl, who hugged it happily. Everyone smiled, and I felt 
happy to see the cat safe. 

   

في أحد الأيام، كنتُ عائدًا إلى المترل عندما رأيتُ قطة صغيرة عالقة في شجرة. كانت تموء بصوت عالٍ 
وتبدو خائفة جدًا. حاول صبي تسلق الشجرة، لكنها كانت عالية جدًا. ثم جاء رجل مسن بسلم وساعد 

بسعادة. وعانقتها  فتاة صغيرة،  وهي  إلى صاحبتها،  القطة  ركضت  القطة.  إنزال  الجميع،   في  ابتسم 
 . وشعرتُ بالسعادة لرؤية القطة بأمان
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